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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

19 درصد رشد منفي در بخش مسكن !
روزنامه جوان

جوان با انتقاد از فقدان برنامه دولت برای بخش مسكن نوشت: بازار مسكن 
امروز بعد از دو سال از تغيير دولت هنوز طرحي عملي به خود نديده و تنها 
تصميم اتخاذ شــده افزايش وام هاي مسكن تا سقف 80 ميليون تومان است 
كه براي بررسي تأثير و نمود آن روي مسكن حداقل بايد يك سال منتظر ماند. 
با اين حال آمارهاي موجود در حوزه مسكن براي سال 93 نشان مي دهد 
اين بازار با رشد منفي مواجه بوده و بسياري از صنايع ديگر را نيز با خود به 
ركود عميق برده است، بنابراين بايد براي اين بازار پيچيده و گسترده و مورد 
نياز مردم، فكري جدي كرد نه اينكه همچنان پروژه ها و طرح هاي دولت قبل 
را زير ســؤال برد )به خصوص كه مســكن مهر و اتمام آن مورد تأكيد مقام 

معظم رهبري بوده است(.
از ســوي ديگربعد از گذشت دو سال از عمر دولت هنوز از طرح مسكن 
اجتماعي يا طرح جامع و... رونمايي نشده و شرايط بي برنامه فعلي هم موجب 
تحرك در اين بازار نشده است و همچنان »زنجيره تأمين« مسكن با مشكلات 
جدي در بخش تأمين منابع، اجراي قوانين و نگاه هاي جزيره اي دستگاه هاي 

مختلف مواجه است. 
بايد بپذيريم در بازاري با ابعاد حدود 70 هزار ميليارد تومان نه فقط براي 
ايجاد رونق و به عنوان محرك ساير بخش ها كه براي ايجاد اشتغال بسيار حائز 
اهميت است، در حالي كه با ادامه اين روند انبوه  سازان فعال نيز در مسير خود 

مشكوك شده و ديگر حاضر به سرمايه گذاري در اين بخش نخواهند شد.
دولت به اندازه اي كه تحرك در بخش هاي مختلف صنعت و كشــاورزي 
) كمتر از 5 درصد( را معيار خروج از ركود عنوان كرده و براي آن تبليغ كرده 
اســت، رشــد منفي 19 درصدي مسكن را ناديده گرفته كه حتي مي توان با 
نگاهي منفي آن را نشانه اي از شيطنت يا لجبازي در دوران تحريم تلقي كرد

استیضاح زنگنه و ماجرای کرسنت
روزنامه اعتماد

اين روزنامه اصلاح طلب درباره استيضاح وزير نفت گزارش داده است: براي 
پنجمين بار از آغاز دولت يازدهم تاكنون موضوع استيضاح بيژن نامدارزنگنه، 
وزير نفت،  به دلايل مختلف در جمع نمايندگان مجلس برسرزبان ها جاري 
شده است؛ استيضاحي كه حالا گفته مي شود 30 امضا دارد. تقابل مجلسي ها 
و بيژن نامدار زنگنه در تمام عمر دولت يازدهم روي محور پرونده كرســنت 

بود. طرح استيضاح جديد او اما بهانه هاي ديگري دارد.
آنطور كه شكرخدا موسوي، طراح اين استيضاح ديروز به باشگاه خبرنگاران 
گفته، اين اســتيضاح در رابطه با به كارگيــري برخي مديران وزارت نفت در 
پست هاي حساس اين وزارتخانه، بهره برداري امارات از ميادين مشترك نفتي 
و قراردادن دكل هاي ايران دراختيار هند و چين است. نماينده اهواز خبر داده 
استيضاح وزير نفت هفته جاري تحويل هيئت رئيسه مجلس خواهد شد. البته 
پيش بيني شكرخدا موسوي اين است كه تعداد امضاهاي اين طرح در هفته 
جاري به عدد 50 يا ٦0 برسد. اتفاقي كه اگر رخ دهد زنگ خطري جدي تر 

براي زنگنه به صدا در مي آورد...
نگراني زنگنه اما بايد از جاي ديگري باشد؛ از مخالفان تمام قدي كه حالا بعد 
از صدور حكم محكوميت مهدي هاشمي در جريان پرونده كرسنت، معتقدند 
زنگنه هم بايد در ادامه اين احكام محاكمه شود. از جمله اين نمايندگان حميد 
رسايي بود كه در صفحه اينستاگرام خود اينگونه نوشت: »مه آفريد اعدام شد، 

بابك زنجاني بازداشت و زنگنه وزير نفت است«. 
افت سرمایه گذاری خارجی در دولت یازدهم

روزنامه تعادل
روزنامه اصلاح طلب تعادل در گزارشــی از كاهش جذب سرمايه گذاری 
خارجی در 2 ســال گذشته خبر داده  و از قول  محسن بهرامی ارض اقدس 
مشــاور معاون اجرايی رئيس جمهور نوشته:از زمان آغاز دولت يازدهم شاهد 
اين بوده ايم كه از كشــورهاي مختلف اروپايي اعلام آمادگي كرده اند كه در 

زمينه هاي مختلف تجاري سرمايه گذاري صورت بگيرد.
 از سوي ديگر هيئت هاي متفاوتي نيز در حال مذاكره با طرف هاي ايراني 
بوده اند اما اين گفت وگوها تاكنون به نتيجه اي نرسيده، زيرا تا اجازه بين المللي 
داده نشود عملا سرمايه گذارها به دليل قوانين و نگراني از جريمه هاي امريكا 
وارد عرصه عملي سرمايه گذاري نخواهند شد. اين در حالي است كه اين روند 
ادامه خواهد داشت و آنان باز هم براي سرمايه گذاري نخواهند آمد. وي اضافه 
كــرد: روحاني و كابينه آن تاكنون بسترســازي هاي لازم را انجام داده اند اما 
تنها بسترسازي كافي نخواهد بود زيرا همه منتظر لغو تحريم ها هستند و تا 
زماني كه پاي انتظار در ميان باشد اقدام موثر و موفقي صورت نخواهد گرفت.

کشورهای توسعه یافته حساب های مردم را کنترل می کنند
روزنامه شرق

كامران ندری عضو پژوهشكده پولی و بانكی بانك مركزی درباره  اين باور 
مســئولان دولت يازدهم مبنی بر عدم سركشی به حساب های بانكی مردم 
،به روزنامه شرق گفته: در اغلب كشورها و به ويژه كشورهای توسعه يافته، هر 
ميزان پول يا ســرمايه قابل توجهی كه بخواهد در يك مؤسســه قانونی وارد 
شود، بايد توسط صاحب آن مشخص شود كه آن پول يا آن مبلغ موردنظر از 
كجا وارد شده و منشأ آن چه بوده است، بنابراين يكی از كارهای پرزحمت در 
آنجا تكميل همين اظهارنامه های مالی برای احراز سلامت آورده و پول است. 
اين اقامه دليل مبنی بر اينكه »منشأ اين پول چيست« و اثبات آن در اين 
كشــورها، برعهده آورنده و همان مشتری است. بدون اين كار سپرده گذاری 
و ســرمايه گذاری رخ نمی دهد تا مشخص شــود پول  از طريق عمليات های 
غيرقانونی به دست نيامده اســت، اما در ايران به هيچ عنوان در هيچ مؤسسه 
پولی، بانكی، مالی و سرمايه گذاری چنين اسنادی از فرد خواسته نمی شود و 
اين مسئله بسيار بدون چارچوب است. هرچقدر هم حجم پول آورده يك فرد 
زياد باشد، هيچ بانكی در ايران اين مسئله را چك و كنترل نمی كند كه »منبع 
و منشا كسب آن پول چيست«. در دنيای امروز مشخص شده است كه راه های 
ممكن برای شناخت منابع مشكوك پولی چيست. قوانين مجازات افرادی كه 
نتوانند چنين مسائلی را ثابت كنند، در اين كشورها بسيار سنگين است و اين 

مسئله راه را برای بسياری از فعاليت های مربوط به پول شويی بسته است...

اقتصاددرآینهرسانهها

قائم مقام شرکت آب و فاضلاب 
اســتان تهران خواستار افزایش 
قیمــت آب بــرای جلوگیری از 

هدررفت آن شد.
عليرضا نوذری پــور در گفت وگو 
با ايســنا، با بيان اين كه وضعيت آبی 
كشور در حالت بحران قرار دارد، گفت: 
برای حل اين بحران لازم است چرخه 
اقتصادی آب از نظم خاصی پيروی كند 
به گونه ای كه آب به قيمت واقعی خود 

در اختيار مصرف كنندگان قرار گيرد.
وی ادامــه داد: اگــر قيمت آب 
را همچنــان پاييــن نگــه داريم آب 
مانند وضعيت فعلی مانند يك كالای 
بی ارزش به هدر مــی رود، لذا لازم و 
ضروری است كه قيمت آب به منظور 

صرفه جويی افزايش يابد.
قائم مقام شــركت آب و فاضلاب 
اســتان تهران با بيان اينكه در حال 
حاضر قبض هــر خانوار ايرانی در هر 

دوره بــه طور ميانگين هشــت هزار 
تومان توزيع می شود، گفت: اين ميزان 
با هزينه های ديگــر همچون قيمت 
فرآورده های نفتی و نان تناسبی ندارد.
به گفته نوذری پور، با واقعی كردن 
قيمــت آب ســازنده های واحدهای 
مســكونی خود را موظــف به رعايت 
مقررات ساختمانی كه كاهنده مصرف 
اســت می كند.وی ادامــه داد: واقعی 
كردن قيمت آب موجب نوســازی و 

بازســازی بخش زيادی از تاسيسات 
آبی و همچنين ارتقاء خدمات به مردم 
از سوی سازمان های ذی ربط می شود.

قائم مقام شــركت آب و فاضلاب 
اســتان تهران در پاسخ به اين سؤال 
كه در حال حاضر قيمت تمام شــده 
آب در استان تهران چقدر است؟ گفت: 
براســاس صورت های مالی در پايان 
ســال 92 قيمت تمام شده آب در هر 
مترمكعب منهای سرمايه گذاری صورت 

گرفته برای تاسيسات سد و تصفيه خانه 
تنها در فرآيند انتقال تصفيه و توزيع 

هزار تومان است.
نوذری پور با اشاره به قيمت فروش 
آب گفت: قيمت فروش يك سوم اين 
ميزان است و همين امر نيز آسيب های 
جدی را به همراه داشــته چرا كه به 
دليل نبــود منابع مالی بســياری از 
تاسيسات آبرسان مستهلك شده است.

وی راهكار حل اين مشــكلات را 

نزديك شــدن قيمت فروش و قيمت 
تمام شــده عنوان و اظهــار كرد: اين 
مسئله باعث افزايش انگيزه در زمينه 
تغيير شيرآلات داخل  سرمايه گذاری 

ساختمان می شود.
گفتنی اســت افزايش قيمت آب 
شــايد يك راه حل برای جلوگيری از 
هدررفت آب باشــد امــا تنها راه حل 
نيست و اين كار فقط به اقشار محروم 

فشار می آورد.

آمارهای شرکت  براســاس 
پخش فرآورده های نفتی روزانه 
40 میلیون لیتر بنزین در دو ماهه 
نخست سال 94 وارد کشور شده 
انقلاب  ابتدای  از  میزان  این  که 

تاکنون بی سابقه بوده است.
و  رســمی  آمار های  براســاس 
منتشر شده شركت پالايش و پخش 
فرآورده های نفتی، قرار بود در سال 
94 روزانه 1 ميليــون و 818 هزار 
بشــكه نفت خام بــرای پالايش به 
پالايشــگاه های داخلی تحويل شود 
كه ايــن رقم در دو ماهه نخســت 
ســال با كاهش 100 هزار بشكه ای 
به 1 ميليون و 710 هزار بشــكه در 

روز رسيد.
به گــزارش فارس، بــا كاهش 
پالايش نفت در پالايشگاه های داخلی 

و بــه تبع آن كاهــش 13 درصدی 
توليــد بنزيــن و فرآورده های ديگر 
نفتی، كمبود بنزين با تكيه بيشتر بر 
واردات جبران شده است، به طوری 
كه در دو ماهه نخست سال 94 روزانه 
40 ميليون ليتر بنزين به كشور وارد 
و در پايانه های جنوبی كشور تخليه 
شده است. اين ميزان واردات بنزين 
از ابتدای انقلاب تاكنون بی ســابقه 

بوده است.
كاهش توليد بنزين با كيفيت در 
كشور سبب كاهش محسوس ذخيره 
بنزين سوپر به مقدار 73 ميليون ليتر 
شد و اين كاهش ذخيره به نوبه خود 
كاهش توزيع بنزين سوپر در كشور را 

در پی داشت.
ذخيره  گزارش،  اين  براســاس 
بنزيــن معمولی نيــز در اين مدت 

به 810 ميليون ليتر رســيد كه در 
مقايســه با مدت مشــابه پارسال 1 
ميليــون و 1٦2 هــزار ليتر كاهش 
نشــان می دهد. براساس برنامه بايد 
حدود ٦0 ميليون ليتر روزانه بنزين 
پايه در كشور توليد می شد اما اكنون 
روزانــه 51 ميليــون ليتر بنزين در 

كشور توليد می شود.
برخلاف بنزين، موجودی ذخاير 
گازوئيل و نفت كوره كشور با وجود 
كاهش توليد، افزايش چشــمگيری 
داشته اســت، چنان كه ذخاير نفت 
گاز كشــور با افزايش 972 ميليون 
ليتری در مقايسه با مدت مشابه سال 
93، به 2 ميليارد و 423 ميليون ليتر 

افزايش يافته است.
اين گــزارش حاكی اســت، از 
دلايل افزايش ذخاير، افزايش توليد 

گاز كشــور با بهره برداری از فاز 12 
پارس جنوبی و به تبع كاهش تحويل 
سوخت مايع به نيروگا ه های كشور و 
جايگزينی آن با گاز بوده است، اما با 
اين افزايــش توليد گاز، برنامه ريزی 
مشــخصی برای مازاد سوخت مايع 
به ويژه گازوئيل كشور نشده است و 
به همين دليل همه مخازن سوخت 
مايع نيروگاه ها از گازوئيل و مازوت 
پر و لبالب شده است و مصرفی برای 

آن پيش بينی نشده است.
با طولانی  اين گزارش  براساس 
شــدن زمــان تســويه های مالی با 
پالايشــگاه ها و تغييــر قيمت نفت 
و فــرآورده  در بازار هــای جهانــی، 
محاســبات مالــی و برآوردهــای 
بودجه ای بين پالايشگاه ها و وزارت 

نفت با مشكل مواجه خواهد شد.

بعضی كارشناســان معتقدند با 
نفتای مازاد كشــور كه 20 دلار در 
هر تن زير قيمت خليج فارس صادر 
می شود، امكان توليد بنزين با كيفيت 
قابل قبول و جبران كســری بنزين 
كشور وجود دارد و بعضی نمونه های 
توليد شده در كشــور از نمونه های 
بنزيــن موتور بعضی پالايشــگاه ها 

كيفيت بهتری داشته اند.
بــه گــزارش فــارس، جزئيات 
دقيق تــر وضعيت توليــد، ذخاير و 
صــادرات فرآورده های نفتی در اين 

سند قابل مشاهده است.
آمار های شركت پالايش و پخش 
فرآورده هــای نفتی مبنی بركاهش 
13 درصد توليد و واردات بی سابقه 
2 ميليــون و 400 هزار ليتری نفت 
به كشور در دو ماهه نخست امسال 

يعنــی در دولت يازدهــم در حالی 
منتشــر شــده اســت كه براساس 
آمار های همين شركت در دولت های 
نهم و دهم واردات بنزين به كشــور 
نه تنها صفر شد بلكه در اثر افزايش 
توليد اين محصول راهبردی، صادرات 
آن نيز، به خارج كليد خورد و ايران 
صادركننده  كشــورهای  باشگاه  به 
بنزين پيوست. در عين حال براساس 
آمار هــا در دولت های پنجم تا پايان 
دولت هشتم يعنی دوران اصلاحات 
واردات بنزين به كشــورمان روزانه 
بــا بيش از 120 درصــد افزايش به 
روزانه 23 ميليون ليتر رسيد و دولت 
يازدهم نيز همچون دوران اصلاحات 
اراده ای برای قطع وابســتگی كشور 
به واردات بنزين و افزايش توليد آن 

نشان نداد ه است.

رئیس کل بیمــه مرکزی از 
بیمه  الحاقیــه  خریــد  حذف 
تصویب  صورت  در  شخص ثالث 

مجلس خبر داد.
محمد ابراهيم اميــن ديروز در 
نشســتی خبری به مناســبت چهل 
و چهارمين ســالگرد تأسيس بيمه 
مركزی در پاســخ به سؤالی مبنی بر 
اينكه آيا موضــوع اصلاح بيمه نامه 
شــخص ثالث براساس سوابق راننده 
منتفی شــده اســت؟ اظهار داشت: 
لايحه اصلاح بيمه شــخص ثالث در 
كميسيون اقتصادی طی سال گذشته 
و دو ماه ابتدايی امســال بررســی و 
نهايی شــده است و نمايندگان عضو 
اين كميســيون به همه دغدغه های 
ما در اين قانون پاسخ مثبت داده اند. 
بيش از 90 درصد خواسته های صنعت 
بيمه در اين لايحه لحاظ شده است.

رئيس كل بيمه مركزی ايران با 
بيان اينكه براساس تصميم كميسيون 
اقتصادی كه نهايی و به صحن علنی 
مجلس تقديم خواهد شــد، ريسك 
براســاس ويژگی های راننده ارزيابی 
خواهد شــد، گفت: براساس اصلاح 
ديگری كه در اين لايحه انجام شده، 
در صورت افزايش ديه كه به صورت 
سالانه انجام خواهد شد، ديگر نيازی 

نيست مردم الحاقيه خريداری كنند.
وی ادامــه داد: همچنين براين 
اســاس تا زمانی كه مهلــت قرارداد 
دارنده بيمه شــخص ثالث به اتمام 
نرســيده اســت، بيمه براساس ديه 
لحاظ خواهد شــد؛ به اين ترتيب كه 
هر گونــه افزايش بيمه و مازاد مبلغ 
برعهده صندوق تأمين خسارات بدنی 
خواهد بود. براين اساس سهم صندوق 
از 5 درصــد به 7 تا 8 درصد افزايش 

خواهد يافت.
امين گفت: ساز و كار ديگری در 
لايحه بيمه شخص ثالث در مجلس 
در نظر گرفته شــده است مبنی بر 
آنكه همه اطلاعات مربوط به حوادث 
رانندگی در سامانه ای متمركز می شود 
و همــه دســت اندركاران مربوطه از 
جمله بيمه مركزی، پليس، صندوق 
تأمين خســارات بدنی، شركت های 
بيمــه، دادگاه ها و غيره به ســامانه 
مرتبــط خواهند بود و بــا تمركز و 
تجميع اطلاعــات از تقلب و تخلف 
و پرداخــت خســارات غيــر واقعی 
امكان  جلوگيری می شود، همچنين 
اســتفاده از داده های ارزيابی ريسك 

فراهم خواهد شد.
رئيس كل بيمه مركزی در ادامه 
از ابلاغ بخشنامه ای به صنعت بيمه 

در مــورد محفوظ بودن تخفيف 70 
درصــدی بيمه شــخص ثالث برای 
فروشنده خبر داد و گفت: امتيازاتی 
كه به يك فرد در بيمه شخص ثالث 
تعلق می گيرد، امتياز تخفيف ناشی از 
عدم خســارت است كه اگر در زمان 
اعتبار بيمه نامه، خودرو فروخته شود 
برای راننده محفوظ باقی خواهد ماند.

وی ادامــه داد: تخفيــف عــدم 
خســارت حداكثر تا 70 درصد است 
كه اگر كســی از اين امتياز برخوردار 
باشــد در زمان فروش اتومبيل اين 
امتياز برای آن محفوظ خواهد ماند و 

به خريدار منتقل نخواهد شد.
وی با اعلام اينكه سه شركت بيمه 
مجوز تأسيس خود را از شورای عالی 
بيمه دريافت كرده اند و بايد سرمايه 
تعهد شــده را واريز كنند، گفت: در 

عين حال، اين سرمايه بايد براساس 
قانون پولشويی مورد ارزيابی قرار گيرد 
و پس از آن وزير اقتصاد تأسيس آنها 
را تأييد كند ولی هنوز اين شركت ها 

مراحل مذكور را طی نكرده اند.
رئيس كل بيمه مركزی در بخش 
ديگری از ســخنان خود در پاسخ به 
اين سؤال كه چرا وعده وزير اقتصاد 
مبنی بر حذف ماليات بر ارزش افزوده 
از صنعت بيمه عملياتی نشده است؟ 
گفــت: اين يك بحث قانونی اســت 
و نيازمند تصويب مجلس اســت اما 
بيمه در لايحه  فعاليت های  معافيت 
اصلاح قانون ماليات بر ارزش افزوده 
ديده شــده و در مجلــس در حال 
رســيدگی اســت. به نظر می رسد 
نمايندگان با اين موضوع موافق باشند.

امين در مــورد انتقال املاك و 
دارايی های بيمه توسعه به بيمه ايران 
نيز گفت: بيمه توسعه به دليل عدم 
پاسخگويی به تعهدات و خودداری از 
پرداخت زيان خســارت ديدگان و... 
با مشــكلاتی مواجه شد كه برهمين 
اســاس بيمه مركــزی فعاليت بيمه 
توســعه را محدود كرد و فرصتی به 
اين شــركت بــرای اصلاحات مالی، 
مديريتی و... داد تا دوباره مجوز صدور 

برقرار شود.

وی ادامــه داد: امــا مديران اين 
شــركت به جای اصــلاح اين امور و 
پاسخگويی به مردم وقت را به تعلل 
گذراندند و براين اساس شورای عالی 
بيمه به منظور تعيين تكليف اوضاع 
ناچار شد مجوز فعاليت بيمه توسعه 
را در شــخص ثالــث و عمر لغو كند 
و حقــوق و تعهدات اين دو رشــته 
بيمه ای از بيمه توسعه به بيمه ايران 

منتقل شد.
امين گفت: با توجه به اينكه برای 
اوليــن بار اين اتفاق در صنعت بيمه 
رخ داده بود پياده سازی اين تصميم 
دشواری هايی داشت و نيازمند حكم 
قضايی بود، بنابراين موضوع در ستاد 
مبــارزه با مفاســد اقتصادی مطرح 
شــد و باتوجه به حاد بودن مســأله 
و شــكايت هايی كه صــورت گرفته 
بود، قاضی ويژه ای برای رسيدگی به 
پرونده تعيين شــد و با پيگيری قوه 
قضائيه اســناد و املاك اين شركت 
شناســايی و در اختيــار بيمه ايران 

قرار گرفت.
وی ادامــه داد: اما هر يك از اين 
دارايی ها و املاك دارای مشــكلات 
حقوقی است كه برهمين اساس بيمه 
ايران با همكاری قاضی پرونده موضوع 
انتقال اســناد را پيگيری می كند تا 

خســارات زيان ديــدگان باقی مانده 
پرداخت شود.

اميــن با اعــلام اينكــه تاكنون 
بــه حدود 15 هزار پرونده شــكايت 
رسيدگی شده است كه بايد زيان های 
آنها نيز پرداخت شود، گفت: برآورد 
می شود تا پايان سال 95 به پرونده های 
خسارت تشكيل شده در سال های 90 
و 91 رسيدگی شود. براين اساس بيمه 
مركزی بيش از 800 ميليارد تومان 
به زيان ديدگان توسعه بايد بپردازد 
و بيمه مركزی مبلغی علی الحســاب 
معــادل 200 ميليارد تومان به بيمه 
ايران پرداخــت كرده كه با آن مبلغ 
13هزار و 500 پرونده تعيين تكليف 
شــده اســت و 150 نفر از مقصران 

حوادث از زندان آزاد شده اند.
رئيس كل بيمه مركزی ادامه داد: 
براســاس مصوبه شورای عالی بيمه، 
بيمه ايــران در مقابل انتقال املاك 
بيمه توسعه به اين شركت، خسارت 
زيان ديدگان را خواهد پرداخت و در 
عين حال بناســت كه دولت تمامی 
زيان هايی كه سهامداران اين شركت 
تحميل كرده اند را تقبل نمايد اين در 
حالی است كه سهامداران بيمه توسعه 
مدعی هستند املاك و دارايی هايشان 

بيش از تعهدات است.

یک کارشناس مسكن تاکید کرد اگر مسكن مهر نبود اوضاع 
مسكن اقشار ضعیف خیلی وخیم می شد.

محمد عدالتخواه در گفت وگو با ايســنا تكميل مسكن مهر را در رفع 
مشكل مسكن موثر دانست و گفت: مسكن مهر فوايدی داشت و اگر اين نوع 
مسكن نبود امروز اوضاع مسكن اقشار ضعيف وخيم تر از وضعيت فعلی بود.
اين كارشناس مسكن با بيان اين كه اقشاری كه دچار مسئله بدمسكنی 
هســتند در خانه هايی كمتر از فضای مورد نياز زندگی می كنند، گفت: 
ســرانه خانه در ايران 1/1 است. يعنی هنوز در بعضی خانه ها دو خانواده 
زندگی می كنند؛ اين در حالی اســت كه در بسياری از شهرها و روستاها 

با خانه های خالی مواجهيم.
به گفته عدالتخواه در كلانشهرها با توجه به تراكم جمعيت، اجاره بها 
بالاســت اما در شهرهای كوچك به دليل مهاجرت و كاهش تقاضا برای 

اجاره، بعضا اجاره بها به نسبت تورم، پايين آمده است.
وی تصريح كرد: اقشار متوسط و بالا برای تامين مسكن نيازی به كمك 
دولــت ندارند اما دولت بايد با پرداخت يارانه تلاش خود را برای خانه دار 

شدن دهك های پايين انجام دهد.
مهمترين يارانه ای كه دولت می تواند بدهد زمين اســت. دولت بايد 
زمين هايی كه از طريق زمين خواری از دستش خارج شده برگرداند و آنها 

را به ساخت خانه برای اقشار ضعيف اختصاص دهد.

عضو اتحادیه بنكداران گفت: وزارت صنعت، معدن و تجارت از 
اصناف خواسته تا برنج و شكر خارجی بفروشند.

قاسمعلی حسنی در گفت وگو با نسيم، افزود: برنج های وارداتی متعلق 
به كشورهای هند و ارو گوئه هستند كه به صورت نامحدود در بازار عرضه 

می شود.
وی اضافــه كرد: حواله های شــكر نيز از ســوی وزارت صنعت برای 
فروش به ما اعلام شــده كه اين شــكرها نيز عمدتا خارجی و در داخل 

كشور تصفيه می شوند.
عضو اتحاديه بنكداران همچنين بيان داشت: بازار همچنان در ركود 
اســت و گرما نيز بر عوامل ديگر افزوده شده و بر اين ركود دامن می زند، 
به طوری كه عرضه بر تقاضا پيشــی گرفته اســت و خريدی نيز از سوی 

مردم صورت نمی گيرد.
وی در ادامه به نســيم توضيــح داد: از طرف وزارت صنعت، معدن و 
تجارت به ما چند نوع برنج خارجی را اعلام كرده اند تا به فروش برسانيم، 
ايــن چند نوع برنــج به صورت نامحدود در بازار وجــود دارد و هر كس 
بخواهد می تواند آن را سفارش داده و استفاده كند. اين برنج ها متعلق به 

هند و اروگوئه است.
حسنی در پايان بيان داشــت: برنج، روغن، شكر، خرما و حبوبات 5 
قلم كالا هستند كه با تخفيفات ويژه ماه رمضانی با 5 درصد تا 15 درصد 

تخفيف عرضه می شوند.

رئیس اتحادیه آهن سازان از افزایش بی رویه مالیات انتقاد کرد.
حبيب الله بشارتی در گفت وگو با ايسنا، گفت: بسياری از كارگاه های 
تحت پوشش اتحاديه آهن سازی در تهران تعطيل و يا در شرف تعطيلی 

است.
وی اضافــه كرد: خيلی از فعالان اين صنف كار خود را تعطيل كرده 
و در حال حاضر فقط با يك تلفن همراه كار می كنند، چون ديگر نيازی 
نيست كه هزينه ماليات و ديگر هزينه های جاری را بپردازند، بنابراين اكثرا 

به واسطه گری روی آورده اند.
وی ماليــات بر درآمد مشــاغل و ماليات بــر ارزش افزوده را يكی از 

مهم ترين مشكلاتی عنوان كرد كه همه اتحاديه ها با آن درگير هستند.
بشارتی با بيان اينكه ماليات در حال افزايش غيركارشناسی است، گفت: 
ماليات به طور غيركارشناســانه هر ساله افزايش می يابد و اين در حالی 
است كه شايد واحد صنفی مربوطه در سال مورد نظر با ركود مواجه شده 
و فروش چندانی نداشته باشد؛ بنابراين دليلی ندارد مالياتش افزايش يابد 

چون افزايش ماليات در زمان رونق بازار است.
او با بيان اينكه رونق بازار آهن بســتگی به ساخت و ساز دارد، اظهار 
كرد: در حال حاضر بيشتر تيرآهن ها صادر و ورق آهن وارد می شود و  اين 
در حالی است كه اگر ساختمان سازی از ركود خارج شود نياز به صادرات 

چندانی نداريم.
رئيس اتحاديه آهن ســازان در عين حال بيان كرد: با افزايش ميزان 
ساخت و ساز با توجه به نيازی كه در داخل به وجود می آيد توليداتمان 
در اين حوزه صرف ساخت وســاز می شود ولی با توجه به اين كه در حال 

حاضر در ركود به سر می بريم مجبوريم كه صادر كنيم.

و  صنایع  کمیســیون  عضو 
بخواهیم  اگــر  ما  گفت:  معادن 
اقتصاد مقاومتی را اجرا کنیم باید 
به تولید ملی اهمیت بدهیم، تولید 

با صنعت ارتباط تنگاتنگی دارد.
به گزارش مهر، نــادر قاضی پور 
درباره سهم صنعت در اقتصاد مقاومتی 
اظهار داشت: ما اگر بخواهيم اقتصاد 
مقاومتــی را اجرا كنيم بايد به توليد 
ملــی اهميت بدهيم، توليد با صنعت 
ارتباط تنگاتنگی دارد. با توجه به اينكه 
كشور ما هميشه مورد تحريم و تهديد 
قدرت های استكباری بوده است، لذا 
نياز داريم روی پای خودمان بايستيم.

عضو كميسيون صنايع و معادن 
در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
ما بايد به صنعت مان توجه داشــته و 

با سياست های درست از آن حمايت 
كنيــم و نيازهای مان را توليد كرده و 
صادرات را در چنــد برند جهانی در 
دست بگيريم، بخصوص درباره نفت و 

گاز كه اولويتی اساسی دارند.
نماينده مردم اروميه در مجلس در 
پاسخ به اين سؤال كه در مقطع فعلی، 
توليد صنايــع جديد بزرگ يا احيای 
ظرفيت های خوابيده در صنايع كوچك 
می تواند به تحقق به اقتصاد مقاومتی 
كمك كند، گفت: در طی اين سال ها 
ما كارهــای بزرگی در عرصه صنعت 
در كشور انجام داده ايم، كارخانه های 
معتبری هم داريم و در حال حاضر نياز 
كشور احيای صنايع موجود و كمك 
به بهره وری بالاتر است و نبايد دنبال 

سرمايه گذاری  های جديد باشيم.

بــه گفته وی، مــا در بخش های 
معدن، نفت، گاز و پتروشــيمی بايد 
بتوانيم پيشــرفت كنيــم و برندهای 
معتبری در ســطح جهان در دست 

بگيريم.
قاضی پور در خصوص مشــكلات 
موجود در بخش بحــث صنعت نيز 
اظهار داشــت: ما احتيــاج به توليد 
كالاهای ايرانــی و نيز مصرف آن در 
جامعه خودمان را داريم. وقتی رئيس 
جمهور و وزرای ما با خودروی ايرانی 
تــردد كنند، يقيناً مــردم هم از اين 
موضوع تقليد می كنند، اگر مردم به 
مصرف كالاهــای ايرانی روی بياورند 
و توليد هم رونق داشته و علمی شود 
خود به خود اين امر منجر به چرخش 

گردونه اقتصاد می شود.

اين عضو كميســيون صنايع در 
پاسخ به اين سؤال كه وضعيت فعلی 
صنايع كشور را چطور ارزيابی می كنيد 
افزود: صنايع هم اكنون در كشــور ما 
با تمام توان خــود كار نمی كنند. ما 
بايد ظرفيت و كارايی اينها را افزايش 
دهيم. واردات به كشــور را كم كرده 
و صادرات مــان به ديگر كشــورها را 

افزايش دهيم.
به گفتــه قاضی پور، مســئولان 
می توانند جايزه هايــی را برای توليد 
كننده هايی كه صادرات دارند و آن را 
افزايش می دهند، قرار دهند تا آنها را 

بيشتر ترغيب كنند.
نماينده مردم اروميه در مجلس 
در خصــوص چگونگــی جايگزينی 
توليد ثروت صنايع به جای ثروت های 

نفتی كشــور نيز عنوان داشــت: ما 
صد و چند سال اســت كه نفت مان 
را به ديگر كشــورها صادر می كنيم 
اما بايد محصولات حاصل از فناوری 
نفت را می فروختيم و اشتغال هم در 

فناوری است.
وی ادامــه داد: تمــام معادن ما 
اكتشــاف نشده اند و در سطح معادن 
مطالعه و اكتشاف كمی صورت گرفته 
اســت، ما بايد عناصر كمياب را پيدا 

كرده و آنها را صادر كنيم.
قاضی پور در پاســخ به اين سؤال 
كــه آيا اقتدار مالی ناشــی از صنايع 
قوی، پويــا و درآمدزا می تواند قدرت 
چانــه زنی ما را در امــور بين المللی 
بالا ببرد، گفــت: وقتی ابر قدرت ها و 
مســئولان اجرايی آنها ببينند مردم 

ما از توليد داخلی استفاده می كنند و 
واردات را كم كرده اند و در ايران هيچ 
ماشين خارجی ندارند، آنها می فهمند 
كه مردم ما وطن پرستند و عشق شان 

ايران و توليد ملی است.
ايــن عضو كميســيون صنايع و 
معادن درباره تفاوت اقتصاد مقاومتی 
با رياضتی نيز عنوان داشــت: اين دو 
نوع اقتصاد با هم در تضاد هستند، در 
اقتصاد رياضتی مردم سختی می كشند 
و اما در اقتصاد مقاومتی ما با دارا بودن 
معــادن و مواد طبيعی درجه يك در 
كشور هم چنين نيروی انسانی جوان 
و متخصص، بايد بيشتر تلاش كرده 
تا به اهداف مان برســيم و با افزايش 
صادرات مان نيازمان به ديگر كشورها 

را مرتفع كنيم.

سازمان دامپزشكی اعلام کرد: 
مردم بــرای جلوگیری از ابتلا به 
تب کریمه کنگو از گوشــت گرم 

استفاده نكنند.
مديركل دفتر بهداشت و مديريت 
بيماری های دامی سازمان دامپزشكی 
با بيان اينكه تــب كريمه كنگو هيچ 
علايمی در دام نــدارد، گفت: بايد به 
مردم اطلاع رســانی شود كه چگونه با 
رعايت اقدامات بهداشــتی از ابتلا به 

اين نوع بيماری مصون بمانند.
داريوش جهان پيما در گفت وگو با 
مهر با بيان اينكه يكی از راه های انتقال 
عارضــه تب كريمه كنگــو گزش فرد 
توسط كنه است، اظهار داشت: ارتباط 
با ترشــحات دام، ذبح غيربهداشتی و 
خارج از كشــتارگاه و رعايت نكردن 
بهداشــت فردی از عوامل ابتلا به اين 

بيماری هستند.

جهان پيما با اشاره به اينكه بيماری 
مذكــور هيچ علايمــی در دام ندارد، 
گفت: بنابراين ما نمی توانيم تشخيص 
دهيم چه گله ای ســالم و چه گله ای 

آلوده است.
اين مقام مسئول با تاكيد بر اينكه 
مردم بايد يك سری اقدامات بهداشتی 
را هنــگام تماس با دام و ترشــحات 
حيــوان رعايت كننــد، گفت: وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشكی 
بايد اين آمــوزش را به مردم جامعه 
بدهد، ضمن اينكه همه دامداران نيز 
بايد آموزش ببينند و مسائل بهداشتی 

را رعايت كنند.
جهان پيمــا اضافه كــرد: رعايت 
مباحث بهداشتی فقط برای مقابله با 
كريمه كنگو نيست، پيشگيری از ابتلا 
به بيماری های ديگر از جمله تب مالت 

نيز به اين اقدامات ميسر است.

وی بــا اشــاره بــه مــواردی از 
آموزش هايی كه بايد بــه مردم داده 
شود، گفت: بايد به مردم اطلاع رسانی 
شود كه لبنيات غيرپاستوريزه مصرف 
نكنند، با دام و ترشحات دام ذبح شده 
تماس نداشــته باشند و در اين موارد 
حتما از دستكش استفاده كنند؛ بايد 
به آنان آموزش داده شــود كه با دام 
ذبح شده چگونه رفتار كنند تا از انتقال 

آلودگی های احتمالی مصون بمانند.
جهان پيما، ركن اصلی برای كاهش 
ابتلا جمعيت انســانی به بيماری های 
مشترك انسان و دام را رعايت مسائل 
بالا دانســت و گفت: در همه كشورها 
ابتلا به بيماری هــای دامی با عنوان 
بيماری های مشترك اتفاق می افتد اما 
از علل اينكه شيوع اين بيماری ها در 
كشورهای اروپايی و آمريكا كمتر است، 

آموزش صحيح افراد جامعه است.

اين مقام مســئول با بيان اينكه 
مهم ترين اقدام اين است كه به مردم 
اطلاع رســانی شــود چگونه از خود 
مراقبــت كنند، تاكيد كــرد: مردم از 

مصرف گوشت گرم خودداری كنند.
وی، گوشتی را كه دست كم 24 
ساعت در پيش ســردكن كشتارگاه 
می ماند و ســپس توزيع می شــود را 
گوشــت ســرد عنوان كــرد و افزود: 
چندين سال اســت دامپزشكی اين 
كار را می كنــد ضمن اينكه اگر مردم 
گوشتی را مورد استفاده قرار می دهند 
كه ذبح آن را خودشان انجام داده اند 
يا تحت عنوان نذری دريافت كرده اند، 
قبل از مصرف بين 8 1 تا 24 ســاعت 

آن را در يخچال قرار دهند.
اين مقام مسئول درباره احتمال 
انتقال بيماری با گوشت گرم به انسان، 
اضافه كرد: با توجه به اينكه دام بيمار 

قبل از كشتار علايمی مبنی بر بيمار 
بودن ندارد، اگر خانم خانه داری گوشت 
گرمی دريافت كند و با دســت زخم 
شده يا دستی كه در هنگام كار زخم 
می شود، با اين گوشت در تماس باشد 
احتمال انتقال آلودگی به بدن اين فرد 

وجود دارد.
جهان پيما ادامه داد: اما اگر گوشت 
در يخچال بماند PH اسيدی كه پس 
از 24 ســاعت در آن ايجاد می شــود 
باعث از بين رفتن ويروس می شــود 
ضمن اينكه گوشــت طعم بهتری نيز 

پيدا می كند.
وی، ذبح دام خارج از كشــتارگاه 
را نيز مخاطره آميز دانســت و افزود: 
توصيه ما اين اســت كه چنين كاری 
حتما تحت نظارت انجام شود، افرادی 
هم كه تمايل دارند اين كار را خودشان 
انجام دهند ايمنی و بهداشت فردی را 

رعايت كنند.
انتقال  جهان پيما با اشــاره بــه 
آلودگی از راه گزش كنه تصريح كرد: 
توصيه اكيد ما به مردم اين اســت كه 
كنه را با دست از بدن دام جدا نكنند، 
از در دست گرفتن و له كردن آن جدا 
خودداری كنند، بسياری از چوپانان و 
دامپروران اين كار را انجام می دهند كه 
همين مسئله سبب انتقال ويروس به 
آنان می شود در حالی كه روش مبارزه 

با كنه سم پاشی بدن دام است.
اين مقام مســئول درباره علائم 
كريمه كنگــو در انســان نيــز گفت: 
و  جلــدی  زيــر  خون ريزی هــای 
خون ريزی هــای عمومی از علايم اين 
بيماری در انسان و ممكن است منجر 
به فوت او شود اما اگر بيماری به موقع 
تشــخيص داده و درمان های كمكی 
شود، فرد از مرگ نجات پيدا می كند.

وزیر اسبق جهاد کشاورزی گفت:  ایران ظرفیت تولید و تأمین 
غذایی ۳00 میلیون نفر را بدون واردات دارد. 

محمدرضا اسكندری، درباره توانايی توليدات غذايی كشور برای تأمين 
غذای ايرانيان با توجه به سياست های افزايشی جمعيت اظهار داشت: از 
همين ظرفيت موجودی كه در اختيار وزارت كشــاورزی است به راحتی 

می توان غذای مردم كشور را تأمين كرد.
وی در پاسخ به اين پرسش كه آيا تأمين غذايی ايرانيان با وجود افزايش 
جمعيت بدون اتكا به واردات امكان پذير اســت، بيان داشت : بله، البته به 
هر حال يك ظرفيت توليد در كشور وجود دارد، اين ظرفيت توليد كنونی 

می تواند غذای بين 250 تا 300 ميليون نفر را تأمين كند.
اسكندری عنوان كرد: حال ممكن است در برخی از اقلام مازاد داشته 
باشيم و صادر كنيم، در بعضی از اقلام نيز كسری آن را وارد كنيم، ولی اين 
واردات خيلی جزئی است، بنابراين به همان اندازه كه می توانيم صادرات 

كنيم واردات نيز امكان دارد.
مديرعامل سازمان اقتصادی كوثر تصريح كرد : ما در خيلی از محصولات 
بيش از نياز كشــور هم در حال توليد هســتيم، در مركبات و ميوه های 
دانه دار بيش از نياز كشــور توليد می كنيم، مثلًا اين ظرفيت وجود دارد 
كه بيش از 300 تا 400هزار تنُ سيب درختی صادر كنيم و اين ظرفيت 

را توليدات كشور دارند.
وزير جهاد كشــاورزی دولت نهم خاطرنشان كرد : البته شايد دو قلم 
كالا را نيــز مقداری وارد كنيم ولی ظرفيت توليد ايران برای غذای 250 

تا 300 ميليون نفر كاملًا وجود دارد.

نماینده تام الاختیار وزیر نیرو در مسكن مهر با بیان اینكه راهكارهای 
مختلفی برای تامین آب و برق واحدهای مسكن مهر در نظر گرفته شده 
اســت، گفت: بودجه ای که امســال برای تامین آب و برق مسكن مهر 

پیش بینی شده ناچیز و در حد 194 میلیارد تومان است.
محمدرضا اميركمالی در گفت وگو با فارس در پاســخ به اين سؤال كه گفته 
شــده كه 270 هزار واحد مسكن مهر بدون آب و برق هستند، گفت: برای تمام 
پروژه هايی كه اولويت داشــته و آمادگی برای افتتاح داشــته باشند برنامه ريزی 

كرده ايم كه آب و برق آنها نصب شود.
امير كمالی با اشــاره به اينكه خيلی از پروژه های مسكن مهر نيز هستند كه 
آمادگی برای نصب انشعاب ندارند، گفت: به هر حال در جلسه مزبور راهكارهايی 
را در ارتباط با مصوبات هيئت وزيران داشتيم تا نسبت به تامين منابع مالی برای 

اجرای زيرساخت های آب و فاضلاب اقدام عاجل شود.
وی در پاسخ به اين سؤال كه آيا پيش بينی شده است كه چه ميزان اعتبار برای 
تامين آب و برق واحدهای مسكن مهر نياز است گفت: تمام واحدهای مسكن مهر 
را به صورت تك تك، شهر به شهر و پروژه به پروژه تعيين كرديم و به صورت كلی 
اعتباری كه برای تامين زيرساخت ها نياز است همان 5٦00 ميليارد تومان است.

وی خاطرنشان كرد: اعتباری كه سال گذشته در كميته سه جانبه و در حضور 
معاون اول رئيس جمهور مطرح و تصويب شد برای تامين زيرساخت های پروژه 
مسكن مهر 5٦00 ميليارد تومان در نظر گرفته شد بنابراين اگر اين مبلغ تحقق 
يابد می توانيم نســبت به تامين آب و برق و فاضلاب و زيرساخت های مورد نياز 
اقدام كنيم. اميركمالی در پاســخ به اين سؤال كه آيا امسال بودجه و يا اعتباری 
برای واحدهای مســكن مهر در نظر گرفته شده است يا خير؟ گفت: امسال كلا 
194ميليارد تومان منابع در رديف بودجه برای تامين آب و برق و فاضلاب واحدهای 

مسكن مهر در نظر گرفته شده است كه اين رقم بسيار ناچيز است.
وی افزود: البته به دنبال اين هستيم كه مصوبات سال گذشته هيئت وزيران 
را كه مصوب شد و موافقتنامه هم برای آن مبادله شد اما متاسفانه به علت كمبود 

منابع مالی در خزانه تخصيص نيافت را زنده كنيم.
وی اضافه كرد: براســاس اين مصوبه مقرر شــده بود كه 500 ميليارد تومان 
برای ايجاد زيرساخت های تاسيسات فاضلاب در اختيار شركت های آبفا قرار گيرد 

ولی هنوز از اسفند ماه گذشته تاكنون تخصيص نيافته است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

احیای صنایع کشور
با تحقق اقتصاد مقاومتی ممکن می شود

یک مسئول دولتی:

قیمت آب باید گران شود

براساس آمارهای شرکت پخش فرآورده های نفتی اعلام شد

افزایش بی سابقه واردات بنزین در 2 ماهه نخست امسال

انتقاد اتحادیه آهن سازان 
از افزایش بی رویه مالیات

یک مسئول:
بودجه امسال آب و برق مسکن مهر 

ناچیز است

یک کارشناس:
اگر مسکن مهر نبود 

خانه دار شدن محرومان بسیار سخت می شد

قیمت بازارنوع سكه
91٦000سكه تمام طرح جديد
914000سكه تمام طرح قديم

459000نيم سكه
254000ربع سكه

171000گرمی
92945هر گرم طلای 18 عيار

نوع ارز
3278دلار
3707يورو
5185پوند

892درهم

رئیس کل بیمه مرکزی:

خرید الحاقیه بیمه شخص ثالث حذف می شود

برای مقابله با تب کنگو

سازمان دامپزشکی: گوشت گرم 18 ساعت در یخچال بماند

وزیر اسبق جهاد کشاورزی:

ایران بدون واردات ظرفیت تولید غذای
 ۳۰۰ میلیون نفر را دارد

عضو اتحادیه بنكداران:
وزارت صنعت از اصناف خواست 
تا برنج و شکر خارجی بفروشند!


